
Protokół Nr 6/2021

z posiedzenia Komisji stałej Rady Gminy Dubeninki odbytej w dniu 10 czerwca 2021 r.

W posiedzeniu udział wzięło 13 członków Komisji, Wójt Gminy Ryszard Zieliński, Zastępca

Wójta Stanisław Kosiński, Sekretarz Ewa Bogdanowicz- Kordjak, Inspektor Urzędu Gminy

Dubeninki Dorota Pojawa.

Nieobecni członkowie komisji — Mirosław Kardel, Bogdan Walicki.

Listy obecności stanowią załącznik do protokołu.

Godzina rozpoczęcia komisji 9:03, zakończenia 11:32.

Porządek posiedzenia Komisji:

1. Otwarcie posiedzenia.

2. Zapoznanie się z raportem o stanie Gminy Dubeninki w roku 2020.

3. Przedstawienie i zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie

1) Rozpatrzenia petycji z dnia 17 kwietnia 2021 r.
2) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Gołdapskiemu na zadania związane z organizacją

powiatowego publicznego transportu autobusowego.

3) w sprawie określenia ceny jednostki paliwa na rok szkolny 2021/2022 w Gminie Dubeninki,

4) uchwalenia regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie Gminy

Dubeninki,

5) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Dubeninki na lata 2021 — 2028,

6) zmiany w budżecie Gminy Dubeninki na 2021 r.
4. Ocena wykonania budżetu Gminy Dubeninki za 2020 r.

5. Rozpatrzenie wniosku o ustaleniu diet sołtysom.

6. Wolne wnioski.

7. Zamknięcie posiedzenia.

Ad.1 Otwarcia posiedzenia dokonała Przewodnicząca Komisji Urszula Kibitlewska. Po czym

wprowadziła w pkt.3, ppkt.2 - udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Gołdapskiemu na

zadania związane z organizacją powiatowego publicznego transportu autobusowego. Innych

zmian do porządku posiedzenia nie zgłoszono. Przewodnicząca odczytała porządek

posiedzenia, po czym przystąpiła do kolejnego punktu.



Ad. 2. Pytań dotyczących zapoznania się z raportem o stanie Gminy Dubeninki w roku 2020

nie zgłoszono.

Ad. 3

Pkt. 1) Przewodnicząca odczytała projekt uchwały wraz z uzasadnieniem petycji, która

wpłynęła do biura rady w dniu 17 kwietnia 2021 r. Petycja dotyczyła zmiany zasad

wynajmowania lokali wchodzących w skład zasobu mieszkaniowego. Wnoszący petycję, czyli

Instytut Strategii 2050 przy Stowarzyszeniu Polska 2050 wskazał, by w uchwale dotyczącej

zasad wynajmowania lokali dodać zapisy dające uprawnienia wójtowi do oddania w najem lub

podnajem lokalu na czas nieoznaczony osobom z niepełnosprawnością w stopniu

umiarkowanym i znacznym oraz wychodzącym z systemu pieczy zastępczej, bez konieczności

spełnienia wymagań dotyczących warunków zamieszkania oraz kryterium dochodowego.

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji rozpatrywała ww. petycję na posiedzeniu w dniu

10.06.2021 r. postanowiła uznać petycję za niezasługującą na uwzględnienie.

Projekt uchwały został zaopiniowany 13 głosami ,.za”.

Pkt. 2) Punkt dotyczący udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Gołdapskiemu na zadania

związane z organizacją powiatowego publicznego transportu autobusowego omówił Wójt

Gminy Dubeninki, Ryszard Zieliński. Pomoc finansowa wynikaz potrzeby uruchomienia kursu

autobusowego z miejscowości Skajzgiry do Gołdapi. Wielu mieszkańców Gminy Dubeninki, a

zwłaszcza Żytkiejm skarżyło się o brak jakiegokolwiek połączenia autobusowego do Gołdapi.

Pojawiła się szansa dopłaty z Urzędu Wojewódzkiego w Olsztynie na przewóz autobusowy o

charakterze użyteczności publicznej przez dopłatę do ceny usługi na linię komunikacyjną

Gołdap — Skajzgiry przez Rogajny — Żytkiejmy. Jedyną szansą pozyskania dopłaty było
złożenie wniosku przez Starostwo Powiatowe w Gołdapi. Gmina Dubeninki ze swojej strony

do kursu będzie musiała dopłacić do końca roku 4 tys. Kurs, który ruszy 1 lipca i potrwa do

końca 2021 roku (każdy czwartek).

Projekt uchwały został zaopiniowany 13 głosami za”.

Pkt. 3) Projekt uchwały w sprawie określenia ceny jednostki paliwa na rok szkolny 2021/2022

wraz z uzasadnieniem odczytała Przewodnicząca. Rada gmin zobowiązana jest do określenia

średniej ceny jednostki paliwa na każdy rok szkolny. Proponowane ceny jednostek paliwa w



Gminie Dubeninki pochodzą z jedynej, zlokalizowanej w Gminie Dubeninki stacji paliw —

Gomar Sp. z 0.0. i wynoszą: ON - 5,48 zł/l; E 95 - 5,49 zł/l; E 98 - 5,77 zł/l; LPG - 2,52 zł/l.

Projekt uchwały został zaopiniowany 13 głosami ,.za”.

Pkt. 4) Po przesłaniu do Państwowego Gospodarstwa Wodnego Wody Polskie uchwały z dnia

20 kwietnia 2021 roku w sprawie projektu regulaminu dostarczania wody i odprowadzania

ścieków na terenie Gminy Dubeninki, wpłynęła opinia w tej sprawie. Kolejnym etapem jest
uchwalenie regulaminuz naniesionymi uwagami Dyrektora Regionalnego Zarządu Gospodarki

wodnej w Białymstoku.

Projekt uchwały został zaopiniowany 13 głosami .„za”.

Pkt. 5) Zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej 2021 - 2028 omówiła Skarbnik Hanna

Biedrzycka. Dokonano zmiany w planach dochodów i wydatków budżetu na 2021 rok. Ogółem

zwiększono plan dochodów o kwotę 451 328,40 zł., w tym dochody inwestycyjne o kwotę

15 000 zł. i dochody bieżące o kwotę 436 328,40 zł. Ogółem zwiększono plan wydatków o

kwotę 606 602,41 zł, w tym: wydatki inwestycyjne o kwotę 26 000 zł. i wydatki bieżące o

kwotę 580 602,41 zł. Zwiększa się deficyt o kwotę 155 274,01 zł. Zwiększa się plan rozchodów

o kwotę 155 274,01 zł.

Projekt uchwały został zaopiniowany 13 głosami za”.

Pkt. 6) Zmiany w budżecie Gminy Dubeninki na 2021 rok również omówiła Hanna

Biedrzycka, Skarbnik Gminy Dubeninki.

Ad. 4 W dniu 4 maja odbyła się Komisja Rewizyjna Rady Gminy Dubeninki, podczas której
członkowie rady omawiali sprawozdanie z wykonania budżetu za 2020 rok. Wnioski, opinię

oraz uchwałę z komisji odczytała Przewodnicząca Urszula Kibitlewska. Radni zostali zapoznali

również z pozytywnymi opiniami Regionalnej Izby Obrachunkowej.

Ad. 5 Wszyscy radni otrzymali wniosek sołtysów, który wpłynął do Wójta Ryszarda

Zielińskiego w dniu 10 maja. We wniosku podpisanym przez 14 sołtysów, zwracają się do

Wójta o zmianę wysokości ich diet. Sołtysi argumentują swój wniosek tym, że dieta ma

stanowić „rekompensatę za poświęcony czas w uczestniczeniu w sesjach rady gminy,

posiedzeniach komisji, organizacji zebrań sołeckich, spotkań z mieszkańcami, załatwianiu

spraw w urzędzie czy też wykonywaniu prac w sołectwie i nadzór nad nimi. Ma także stanowić



rekompensatę kosztów działania sołtysów, w tym między innymi przejazdów związanych z

pełnioną funkcją, czyli zakup paliwa, materiałów biurowych”. We wniosku sołtysi przytaczają

wysokość diet sołtysów z gminy Gołdap wynoszących 450 zł. Propozycją sołtysów jest

otrzymywanie diety w wysokości 400 zł miesięcznie. Po odczytaniu wniosku sołtysów przez

Przewodniczącą Urszulę Kibitlewską rozpoczęła się dyskusja w tej sprawie. Na początku głos

zabrał Wójt Ryszard Zieliński, który przybliżył diety sołtysów w podobnych gminach. I tak:

Gmina Przerośl dieta miesięczna — 100 zł; Wiżajny 120zł za posiedzenie sesji; Kowale Oleckie

130 zł za posiedzenie sesji; Budry 200 zł dieta miesięczna; Wójt dodał, że nie można

porównywać diet sołtysów do miasta, bo miasto rządzi się innymi prawami. Przewodniczący

Rady Gminy Dubeninki, Stanisław Rudziewicz przypomniał, że obowiązująca dieta sołtysów

została uchwalona w 2018 roku.

- Radny Dariusz Ołów przyznał, że sołtysi mają związane z tym obowiązkiem wydatki (np.

paliwo)i nie powinni ich pokrywaćz własnych kieszeni.

- Głos zabrała Radna Beata Wierzchowska stwierdzając, że być możejest to dobry moment na

dyskusję na temat sołectw i może warto spróbować zmienić ich podział, ponieważ na chwilę

obecną jest duża dysproporcja w tej kwestii np. Błędziszki, które liczą 25 osób i Dubeninki,

które liczą 801 osób. Trudo czasem pogodzić interesy jednego sołectwa, które składa się np. z

trzech miejscowości (Dubeninki, Bludzie, Łoje). Jednak, aby to zrobić potrzebne będą zebrania

sołeckie, by mieszkańcy mogli się wypowiedzieć na ten temat, a które na dzień dzisiejszy nie

są jeszcze w pełni możliwe. Radna dodała również, że rada w ciągu roku budżetowego nie

powinna robić żadnych podwyżek.

- Radna Urszula Kibitlewska powiedziała, że w Żytkiejmach sołtys zbiera podatki więc jego
kosztem jest zakup paliwa.

- Radny Stanisław Witold Kracaj zapytał czy sołtys ma obowiązek zbierania podatków od

mieszkańców, bo jeśli nie ma obowiązku to wcale nie musi jeździć. A jeśli jeździ to ma za to

prowizję.

- Radny Dariusz Ołów dodał, że przy okazji rozwożenia podatków sołtysi maja kontakt ze

swoimi mieszkańcami, że jest to dobry moment na rozmowę z nimi. Jego zdaniem zbieranie

podatków przez sołtysa ma sens. Jeśli chodzi o podwyżki diet sołtysom to należy przychylić

się nad tym, przy pracach budżetowych na 2022 rok.

- Radna Anna Żylińska, która jest jednocześnie sołtysem dodała, że sołtys musi przekazywać

swoim mieszkańcom informacje na bieżąco, a nie tylko przy okazji zbierania podatków. Ona

sama nie zbiera podatków od mieszkańców,ale informacje przekazuje.



Wójt Gminy Dubeninki powiedział, że jeśli trzeba by było podnieść diety o 30 zł dla sołtysów
i radnych to budżet gminy w tym roku sobie z tym poradzi, ale jeśli diety zostaną podniesione

o większa kwotę to wtedy będzie problem. Wójt dodał, że w przyszłym roku podwyżka

mogłaby wynieść 60zł.
- Radna Beata Wierzchowska powróciła do tematu sołectw i zwróciła się z pytaniem do radnych

czy są za powołaniem komisji doraźnej, która zajęłaby się ewentualnymi zmianami w

sołectwach. Wójt dodał, że należy w to zaangażować mieszkańców, którzy określą z którym

sołectwem jest im bardziej „po drodze” i czy w ogóle chcą jakichkolwiek zmian.

- Przewodniczący Stanisław Rudziewicz dodał, że samo powołanie komisji nie przesądza o

jakichkolwiek zmianach w sołectwach, ale warto ją powołać. Zastępca Wójta Stanisław

Kosiński poinformował, że wybrana komisja powinna wypracować plany i koncepcje,

zapoznać z nimi radnych i przedstawić je mieszkańcom danego sołectwa. Po rozmowie

nastąpiło głosowanie dotyczące powstania komisji doraźnej.
Głosowanie: „„za” - 8 głosów, „przeciw ”- 2 głosy, „wstrzymuję się”- 2 głosy.

Następnie odbyło się głosowanie nad wnioskiem sołtysów, czyli o podwyżkę diety w

wysokości 400 zł. miesięcznie.
Głosowanie: „za” — O głosów, „przeciw” — 11, „wstrzymuję się” — 0 głosów.

Przewodnicząca Urszula Kibitlewska rozpoczęła głosowanie o podwyżkę 30 zł., która miałaby

nastąpić jeszcze w tym roku.

Głosowanie: „za” — 1 głos, „przeciw” — 8, „wstrzymuję się” — 3 głosy.

Nastąpiło głosowanie o przyszłoroczną podwyżkę w wysokości 60 zł.

„za”— 11 głosów, „przeciw” — 0, „wstrzymuję się” — 1 głos.

Po wyczerpującej debacie radni odrzucili wniosek o podwyżkę 400 zł., uznali, że w przyszłym

roku od I stycznia sołtysi i radni otrzymają podwyżki w wysokości 60 zł od posiedzenia sesji.

Ad. 6

- Radna Urszula Kibitlewska, złożyła propozycję podwyższenia ekwiwalentu za wyjazd

ochotników OSP z terenu Gminy Dubeninki. Ochotnicy mieliby otrzymywać co najmniej 20

zł. za wyjazd. Przewodnicząca wspomniała, że ekwiwalent za szkolenie zostałby w tej samej

kwocie czyli 11 zł za godzinę szkolenia. Radni poparli propozycję zmiany. Uchwała miałaby

być przygotowana na kolejną sesję.

Głosowanie: „za” - 12 głosów, „przeciw” - 0 głosy, „wstrzymuję się” - O głosy.



- Radny Dariusz Ołów wspomniał o witaczach, o których była mowa w roku ubiegłym. Wójt

odpowiedział, ze witacze są już dostarczone do gminy, ale na dzień dzisiejszy nie można ich

zamontować ponieważ trwa procedura z właścicielami pasa drogowego. W chwili obecnej

czekamy na dokumenty.

- Radna Elżbieta Kondrat zapytała o spis powszechny, ponieważ zgłaszają się niej mieszkańcy

w tej sprawie. Radna zapytała czy w Urzędzie Gminy Dubeninki można się spisać. Wójt

odpowiedział, że są wyznaczeni do tego pracownicy, należy się do nich zgłosić i można

wykonać tę procedurę na miejscu.

- Radna Beata Wierzchowska spytała czy do Urzędu Gminy w Dubeninkach wpłynęło pismo

rodziców dzieci ze Szkoły Podstawowej w Dubeninkach. W szkole należy wykonać niewielki

remont w łazienkach ponieważ jest z problem z zamykaniem drzwi. Wójt odpowiedział, że nic

na ten temat nie wpłynęło.

- Radna Anna Stypułkowska zwróciła uwagę na wykoszenie terenu parku podworskiego w

Bludziach. Radny Piotr Borkowski zaproponował żeby społeczność, czyli mieszkańcy sołectwa

sami o to dbali. On sam nie widzi problemu, by skrzyknąć kilka osób i pokosić teren. Radny

Sebastian Stępin powiedział, że problem ten przekaże dyrektorowi PKPR.

- Radna Beata Wierzchowska zwróciła uwagę na chodnik przy cmentarzu i przy placu zabaw

ponieważ kostka jest nierówna. Wójt odpowiedział, że chodnik ten jest jeszcze na gwarancji i

zostanie to przekazane wykonawcy, który powinien to naprawić.

- Wójt Ryszard Zieliński poinformował radnych o zamiarze kupna nowego ciągnika rolniczego

oraz o miejscowym planie zagospodarowania przestrzennego. Zmiana planu w Dubeninkach

polega na zapisie siedziby straży granicznej.

- Radna Beata Wierzchowska poruszyła problem nieprzyjemnego zapachu z okolic Łoi.

Powiedział, że może warto zwrócić się do przedsiębiorcy o założenie filtrów, które

zminimalizują przykry zapach.

Protokołowała Przewodnicząca posiedzenias (
IimOhOJM

Anna Truchan Urszula Kibitlewska


